
  

一般處遇課程 

 General Treatment Courses 

 

 

（—）戒治班 Drug abstention and treatment class 

      戒治處遇以調適期、心理輔導期及社會適應期三階段分別編定「體育活 

      動」、「宗教敎育」、「生活適應」、「成癮概念」、「法律常識」、「衛生敎 

      育」、「諮商輔導」及「人文教育」等課程，遴聘優秀師資，提供具專業 

      的課程內容。 
       Drug abstinence treatment program is based on the three periods:  
       adaptation period, Movement", "Religious Education", "Adaptation to Life",  

       "Concept of Addiction", "Law Knowledge", "Hygiene Education"Education",  
       "Counseling and Counseling" and "Humanities Education" courses, select  
       excellent teachers, provide professional course content. 

（二）觀察勒戒班 Observation and rehabilitation class 

      安排「法治教育」、「戒毒輔導」、「宗教數誨」、「法治教育」、「人文教 

育」、「衛生敎育」、「生涯輔導」等六大類課程，在處分期 間除協助戒除

生理毒癮，並引導戒除心理毒癮。 
       This class schedules six courses: “Drug Counseling", "Religious  
       Teachings'1,"Legal Education", "Humanistic Education", "Health Education*'  
       and“Career Counseling". During the period of punishment, we not only  
       assist to quit the physiological addiction but also guide them to get rid  

       of psychological addiction. 

（三）少年敎室 Juvenile class 

      規劃課程以「習藝」、「美工」、「音樂」、「生活科學」、「生活美語」等實 

      務課程，使其出所後 順利銜接學校敎育，另爲避免少年再次因不知法律 

      而誤觸法網，故安排豐富之法治教育課程，教授正確法律觀。 
        Academic subject courses and courses such as "Apprenticeship", "Art",and  

"Music", are taught.Therefore, when inmates are out, they can make a  
smooth transition with school education. To avoid juveniles breaking the  
law again because of not knowing the law, we schedule many law-related  
education courses to give them the correct legal concept.  

          


